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1. Opening en vaststelling van de agenda 
Henk heet iedereen welkom (zie voor aanwezigen de bijlage). We zijn blij dat we weer op de 
gebruikelijke tijd in juni bij elkaar kunnen komen voor deze vergadering.  
Bijzonder welkom voor Riet van Raaphorst. Riet zette zich begin jaren 2000 in voor de terugkeer van 
de mussen in Alkmaar en ontving daarvoor in 2007 de Zilveren Maanprijs van Landschap Noord-
Holland. Haar activiteiten vormden de start van de IVN-mussenwerkgroep die verder is uitgebouwd 
door Thea Scheepe en nu veel educatieve activiteiten voor scholen en kinderdagverblijven omvat, 
etc. Dit jaar kreeg Riet in april een Koninklijke onderscheiding voor het vele vrijwilligerswerk dat zij 
heeft gedaan, o.a. voor IVN. 
 
Het is belangrijk dat de ALV plaatsvindt voor 1 juli in verband met de accordering van het financiële 
verslag. Door de coronapandemie was dit in de afgelopen twee jaar niet mogelijk. Als de 
omstandigheden het toelaten willen we de ALV volgend jaar vroeger in het jaar plannen zodat 
wellicht wat meer leden kunnen deelnemen.  
 
Voordat we aan het zakelijke deel van de vergadering beginnen, staan we even stil bij twee leden die 
ons onlangs zijn ontvallen: Paul ten Have en Ton Schellevis.  
Paul organiseerde excursies in het Heiloöerbos en de Wimmenummerduinen. Hij heeft meerdere 
gidsen-in-opleiding de gelegenheid gegeven stage bij hem te lopen. Paul en zijn eerder overleden 
partner Immeline Kramer waren ook actief bij de ontwikkeling van excursies in de Eilandspolder.  
Ton Schellevis was gedurende vele jaren actief voor de vereniging. Hij coördineerde de 
werkzaamheden voor de heemtuin bij het Parnassiagebouwt en de Vlindertuin van de Abdij in 
Egmond. Voorts was hij heel belangrijk voor de ICT en website (samen met Pieter de Groot) van de 
afdeling. Ton was tot het laatst actief, bijvoorbeeld enkele weken geleden nog aanwezig bij de 
voorbereidingen voor de Vlinderdag in Parnassia. Er werden door hem nog allerlei werkzaamheden 
gepland bij Parnassia, zoals de nieuwe inrichting van het ronde perk voor de entree van Parnassia en 
het herstel van het hekwerk rond de heemtuin. Bij de condoleance waren veel IVN leden aanwezig.  
We zullen Paul en Ton erg missen.  
 

2. Vaststelling verslag van de ALV van 2020  
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld, met dank aan Allet Geertman. 
 

3. Jaarverslag activiteiten 2021  
Het jaarverslag was beschikbaar via onze website. Iedereen heeft er dus kennis van kunnen nemen. 
Henk licht nog enkele punten toe, zonder volledig te willen zijn.  
 
Aan het begin van het jaar lagen alle activiteiten stil wegens de beperkingen door de 
coronapandemie. Na enkele maanden kwam er verlichting van de maatregelen waardoor een aantal 
activiteiten weer plaats konden vinden. Respect voor diegene die het aandurfden weer te beginnen 
en veel begrip voor diegenen die ervoor kozen dat nog niet te doen. Bepaalde activiteiten, met name 
die waar mensen toch dicht op elkaar komen, konden ook echt niet veilig worden uitgevoerd 
 
Er was in 2021 waardering voor alle creatieve manieren waarop IVN-landelijk en de afdelingen 
mensen in de coronaperiode toch hebben bereikt en de natuur hebben laten beleven. Dit uitte zich 
in de toekenning van de Prins Bernhard Cultuurprijs 2021.  
 



Ondanks de lastige omstandigheden, die ook regelmatig wijzigden, liepen een aantal activiteiten 
door, zij het op een andere manier dan normaal.  
Het bestuur heeft veel via Zoom vergaderd en een keer live in Parnassia. 
De werkgroep IVN-routes App heeft in het afgelopen jaar het aantal routes in onze regio uitgebreid 
naar vier.  
Afhankelijk van het beleid van de zorgcentra heeft de werkgroep Natuurkoffer toch enkele 
huiskamer- bijeenkomsten weten te organiseren.  
Het IVN-weekend naar de Marker Wadden kon gewoon doorgaan en was weer heel succesvol. 
De in oktober gestarte klimaatcursus moest na drie bijeenkomsten en een excursie stoppen vanwege 
het oplaaien van de coronabesmettingen. Ook Lezex had maar twee lezingen in oktober en 
november. Overigens zijn dit veelal interessante lezingen waar helaas weinig IVN-leden bij aanwezig 
zijn.  
Hoewel PWN alle publieksactiviteiten in 2021 had gecanceld, hebben we toch begin oktober een 
‘uitgeklede’ Paddenstoelendag met een paar excursies kunnen organiseren. Er was ook  een mooie 
paddenstoelentafel.  
 
Er zijn geen vragen en het verslag wordt vastgesteld. 
 
Het jaarverslag is samengesteld op basis van bijdragen van de werkgroepen en geredigeerd door Joke 
Pruis. We danken haar daarvoor! 
 

4. Jaarrekening 2020 en begroting 2021  
De penningmeester legt uit dat een vereniging statutair verplicht is om voor 1 juli een vergadering te 
houden om het financiële jaarverslag vast te stellen. Als de jaarrekening wordt goedgekeurd dan 
moet deze op internet worden gepubliceerd omdat IVN-NKL een ANBI-status heeft.  
 
In 2021 stonden de financiën opnieuw in het teken van de beperkingen door de coronapandemie. Er 
gebeurde ondanks deze beperkingen op het financiële vlak toch nog het een en ander.  
De basis van de vereniging wordt gevormd door de contributie van de leden; in 2021 waren dat er 
325, terwijl in 2018 de vereniging 279 leden telde. De aanwas is mede te danken aan de start van de 
nieuwe natuurgidsenopleiding (NGO). 
Het aantal donateurs neemt af. Van onze leden zijn er 25 ook lid van de KNNV Alkmaar-Den helder. 
Met de KNNV publiceren we Blad en organiseren we de Lezex-lezingen. 
 
Vervolgens licht Willem de Jaarrekening toe. De balans laat in een kort overzicht zien hoe de 
vereniging er financieel voorstaat.  
Vaste activa: dat betreft spullen die meer dan €450 kosten en die over de periode van een aantal 
jaren worden afgeschreven. Voorbeeld: dit jaar is een laptop van €928 voor het secretariaat 
aangeschaft.  
Vlottend activa: aanwezig liquide middelen (op de bank) en vorderingen die nog niet zijn betaald 
(bijv. een factuur van een school die nog niet betaald is).  
De omvang van de liquide middelen geeft niet je ‘rijkdom’ weer; er vallen ook de (omvangrijke) 
reserveringen onder. 
Reserveringen. Er moeten bijvoorbeeld reserveringen zijn voor het houden van een ledenvergadering 
en voor het onderhoud van Parnassia. Zo is het nu nodig om te schilderen en het rieten dak te 
repareren.  
Kortlopende schulden en overlopende passiva. Betreft inkomsten die ‘geoormerkt’ zijn ten behoeve 
van specifieke activiteiten, zoals de natuurgidsenopleiding.  
Eigen vermogen. Hier staat €44.784 als financiële basis van de vereniging en de €28.600 als 
reservering voor het onderhoud Parnassia. We zijn vergeleken bij vorig jaar € 136,00 ‘rijker’ 
geworden, ondanks ‘corona’. 



Belangrijk te vermelden: veel kosten stijgen, zoals die voor gas en elektra. Mogelijk ook voor de 
parkeervergunningen. 
 
Opm. Peter Brouwer: datum boven de slide van de PP Balans per 31 december 2021 datum, moet 
2021 zijn. 
 
Staat van baten en lasten; 
De reden dat we het jaar goed zijn doorgekomen, is mede te wijten aan het feit dat het resultaat van 
de werkgroepen meevallen. De kosten voor de algemene ledenvergadering zijn laag, er waren geen 
kosten voor publieksdagen en voor Lezex, geen vrijwilligersbijeenkomst, en weinig kosten aan PR. 
Met andere woorden, het goede financiële resultaat is voor een belangrijk deel te ‘danken’ aan het 
feit dat er veel minder activiteiten waren. 
 
De begroting 2022 
De vooruitzichten voor 2022 zijn vergelijkbaar met voorgaande jaren. 
De contributie is eigenlijk te laag om al onze activiteiten uit te voeren. Door de opbrengsten van de 
werkgroepen zijn we in staat om de vereniging financieel gezond te laten draaien. 
 
De verwachting is dat de activiteiten van de werkgroepen zullen aantrekken, maar dat de 
opbrengsten uit wandelingen voor o.a. PWN minder zullen zijn. Reden: er worden meer wandelingen 
door gidsen van IVN-MKL gedaan dan in voorgaande jaren.  
Er lopen weer cursussen, o.a. de natuurgidsenopleiding en een fotocursus. De uitgaven door deze 
cursussen moeten gedekt worden door de cursusgelden. Soms levert een cursus een batig saldo op.  
We beogen minder kosten voor publieksdagen te hebben. 
De kosten voor het onderhoud Parnassia zijn hoger dan ingeschat, maar de reserveringen zijn 
voldoende. 
De energiekosten gaan flink omhoog en de contributie gaat in 2023 naar 25,00. Gemeentebelasting 
hoeven we niet te betalen en de parkeerkosten zijn (in ieder geval voor dit jaar) voor ons gratis.  
De eigen inkomsten zijn stabiel.  
 
Verslag Kascommissie 
Piet Singer en John Scheepe hebben gekeken naar de cijfers en zijn opgetreden als kascommissie. 
John licht toe dat Willem goed heeft uitgelegd hoe het voor staat en ook de verslaglegging is helder 
en accuraat.  
Op 16 mei heeft de kascommissie met de penningmeester de financiën gecontroleerd. De bevinding 
is dat de verslaglegging duidelijk en overzichtelijk is. Duidelijk is dat de opbrengst van de 
werkgroepen een belangrijke kurk is waar de vereniging op drijft.  
Dit brengt de kascommissie ertoe om de ALV te adviseren het financieel jaarverslag goed te keuren 
en de penningmeester en het bestuur te dechargeren. De vergadering gaat hier unaniem mee 
akkoord.   
 
Volgens het HHR moeten voor het volgend jaar twee nieuwe leden voor de kascommissie worden 
benoemd (John en Piet hebben dit namelijk al de laatste twee jaar gedaan). Jaap Albers en Thea 
Scheepe willen dit de volgende keer doen. Het is aan te bevelen voor de continuïteit om het aftreden 
van leden van de kascommissie alternerend te maken.  
 

5. Bestuursverkiezing 
Willem Bastiaanse legt zijn functie als penningmeester neer.  
Henk spreekt Willem kort toe en bedankt hem voor zijn inzet voor de vereniging. Willem heeft als 
penningmeester veel bereikt in de vier jaar dat hij in functie was. Zoals we ook vandaag hebben 
gezien, waakte hij over de financiën en geeft hij daarover een heldere uitleg. De sterke en zwakke 
punten van onze financiële basis werden steeds onder de aandacht gebracht. Hij maakte zijn ambitie 



waar om de ledenadministratie onder te brengen bij landelijk IVN (Procurios), een stevige klus die de 
toekomstige penningmeester veel tijd zal schelen. Willem benadrukte het belang van goede 
contacten met derden zoals met de Hortus, KNNV, PWN. Hij was actief betrokken bij het actualiseren 
van onze website, pleitte voor het meer benutten van centrale voorzieningen vanuit landelijk IVN en 
was stimulerend bij het scholingsaanbod. Misschien kun je zeggen dat Willem in zijn vier jaar 
penningmeesterschap bereikt wat hij wilde bereiken. We bedanken Willem voor zijn energieke en 
positieve inzet voor onze vereniging en we hopen hem te mogen blijven begroeten bij onze IVN- 
activiteiten.  
 
Nieuwe bestuursleden 
Arjen Geerling stelt zich kandidaat als algemeen bestuurslid. Arjen vertelt over zijn betrokkenheid bij 
IVN, in eerste instantie via zijn vrouw Annemarie die al vele jaren actief is in de Scholenwerkgroep) 
en het Gezond Natuurwandelen. Omdat hij en Annemarie hebben besloten minder verre reizen te 
maken, wil hij zich graag ook als bestuurslid inzetten voor IVN-NKL 
Helaas is Ron Weel, die wordt voorgesteld als nieuwe penningmeester vanwege vakantie niet in de 
gelegenheid de ALV bij te wonen. Ron runt een administratiekantoor in Alkmaar. Hij kenschetst 
zichzelf als een ‘cijfermeester met een groen hart’. Hij wil zich dan ook graag inzetten voor de doelen 
van IVN.  
Zijn functie gaat in als de overdracht heeft plaatsgevonden, dat is bij de ondertekening van het 
overdrachtsformulier door de huidige en toekomstige penningmeester.  
 
De vergadering gaat akkoord met de benoeming van Arjen Geerling als algemeen bestuurslid en Ron 
Weel als penningmeester.  
 

7. Beleidsplan 2022-2023 
Onder agendapunt 3 is teruggekeken op de activiteiten van vorig jaar. Inmiddels zijn we ook al weer 
halverwege 2022 en is het goed om even stil te staan bij de lopende activiteiten Henk doet dat aan 
de hand van het bij de vorige ALV aangenomen beleidsplan.  
 
Cursusaanbod 
De klimaatcursus is in maart afgerond. Onderdelen van deze cursus waren een bezoek aan het 
voedselbos en het Tiny House project in Koedijk, en aan de biologische groentetuin van Scorlewald 
(zie verslag in Blad).  
De bomencursus is uitgesteld tot dit najaar.  
Cursus Natuurfotografie loopt momenteel met Rob Liefveld als docent. Hij geeft informatie en 
instructie voor gebruik van camera’s van mobiel tot spiegelreflex. Het is een kleine groep (ook leden 
KNNV) maar daardoor veel individuele aandacht.  
Veldbiologiecursus van KNNV. Helaas was deze al vol voordat IVN-leden zich konden aanmelden. In 
de toekomst moet dit van tevoren beter met KNNV worden afgestemd. 
NGO Henk zit in het team van de NGO- begeleiders. De NGO is eind februari goed van start gegaan. 
De groep is recent het weekend naar Texel geweest, zoals altijd een van de hoogtepunten van de 
opleiding. Helaas zijn al vier van de 28 cursisten (vanwege verschillende en begrijpelijke redenen) 
gestopt.  
 
Coördinatorenoverleg. In maart zijn de coördinatoren van de werkgroepen in Parnassia bij elkaar 
geweest. Voorstel om aan het einde van het jaar nogmaals een dergelijke bijeenkomst te organiseren 
om elkaar bij te praten en te inspireren. 
Het blijkt in de praktijk lastig om nieuwe leden te betrekken bij onze activiteiten. Daar moet meer 
aandacht voor komen.  
 
Samenwerking met andere organisaties 



Binnenkort zal een nieuwe samenwerkingsovereenkomst met PWN worden aangegaan. We trekken 
daarin gelijk op met IVN-MKL.   
Vanuit het Nivon (Zeehuis Bergen aan Zee) is de vraag gekomen om samen te werken met IVN. 
Uiteraard gaan we daarover met hen in gesprek.  
 
Samenwerken met scholen  
Het Groencollege Clusius Alkmaar. De werkgroep Kruidentuin Rekerhout (sinds 2 jaar IVN-
werkgroep) heeft een aantal klassen van het Clusiuscollege een korte stage in de kruidentuin 
aangeboden. Na deze eerste kennismaking wordt geëvalueerd en besproken hoe deze samenwerking 
verder vorm kan worden gegeven.  
Vanuit een samenwerkende koepel van scholen in Alkmaar (Saks) is het verzoek gekomen om 
workshops te geven aan docenten om hen te inspireren de natuur te betrekken in hun lessen. Thea 
Scheepe heeft zich bereid verklaard dit op te pakken. Aanvankelijk samen met Yvonne Stokman, die 
echter onlangs naar Harderwijk is verhuisd. De planning is om in oktober een herfstworkshop geven. 
Hierbij de oproep of iemand bereid is hieraan mee te werken. Allet Geertman gaat kijken of het haar 
gaat lukken. 
 
Parnassia  
Irene Voorberg en Ben van Wees zetten zich in om Parnassia op de zondagmiddagen (eerste zondag 
van de maand) open te hebben voor bezoekers. In het herfst en voorjaar vallen deze zondagen 
samen met de Natuur- en cultuurwandeling in Bergen aan Zee die Parnassia als startpunt heeft.  
Het gebouw Parnassia behoeft, zoals bekend, onderhoud. De schade aan het rieten dak is inmiddels 
gerepareerd, de schilder staat gepland. Er is overleg met de gemeente gepland over de verouderde 
en gebrekkige elektrische voorzieningen. 
 
Het vierde Tiny Forest  zal in de Vroonermeer worden gerealiseerd. Dit wordt door landelijk IVN 
gecoördineerd, maar ook vanuit IVN-NKL is er betrokkenheid, o.a. van John Scheepe.  
 
Vacatures 
ICT/website. Er is dringend behoefte aan ondersteuning. Momenteel staat Pieter de Groot er min of 
meer alleen voor!  
Heemtuin. Er moeten verschillende werkzaamheden worden gepland. Irene Voorberg zal de 
werkgroep bij elkaar roepen.  
Boekingscentrum IVN-NKL. Hans Bruin stopt na zes jaar; er is dus dringend behoefte aan een 
opvolger om de aanvragen voor excursies in goede banen te leiden.  
 

8. Rondvraag en sluiting  
John Scheepe.  Vraagt zich af of het een idee is om contact te ondernemen met de Pabo nu we ook 
samenwerken met schoolorganisaties en scholen als Clusius. Natuuronderwijs in het curriculum geeft 
een meerwaarde aan een Pabo-diploma.  
Walter is onlangs bij een IVN-bestuurdersconferentie geweest. Daar was een van de thema’s het 
betrekken van jongeren bij de natuur en organisaties als IVN en KNNV. Beide organisaties hebben 
wel jongerenafdelingen (o.a. Woesteland van IVN). Het blijkt niet eenvoudig de wat oudere jeugd te 
bereiken, maar er wordt actief over nagedacht, samen met andere natuurorganisaties.  
 
Piet Winder, inmiddels binnengekomen om de excursie na de ALV te gidsen, geeft aan dat hij graag 
betrokken wil blijven bij de heemtuin. Het gaat dan met name om advies, inventarisatie en 
onderhoud. Met het groepje dat al regelmatig werkzaam is in de heemtuin, en met Irene als 
coördinator, moet de heemtuin op die manier wel in standgehouden kunnen worden.  
 
De voorzitter bedankt alle aanwezigen voor hun komst en bijdragen en sluit de vergadering. 



Na afloop is er een korte, spontane inleiding over Geestmerambacht door Allet Geertman en gaan 
een tiental mensen mee met de excursie door Geestmerambacht, geleid door Piet Winder 
 
Bijlage aanwezigen: 
Bestuur: Henk Groenewegen (voorzitter), Willem Bastiaanse (penningmeester), Walter Swagemakers 
(secretaris), Allet Geertman (algemeen bestuurslid, notulist). 
Marjo en Jaap Olbers, Irene van der Walle en Joop en Irene Bons, Marijke en Peter Brouwer, Pieter 
de Groot en Hanneke Dam, Annemarie en Arjen Geerling, Karola Kleyn, Jan van Nes, John en Thea 
Scheepe, Piet Singer, Floor van Splunder, Riet van Raaphorst, Peter Waards 
 


